
 

 

Supreme Court of Canada / Cour suprême du Canada 
 
(Le français suit) 

 

JUDGMENT ON APPEAL 

 

April 12, 2024 
 

OTTAWA – The Supreme Court of Canada has delivered its judgment in the following appeal. 

The Court invites you to read the reasons for judgment and the plain language summary called a 

Case in Brief. 

 
40153 Jim Shot Both Sides, Roy Fox, Charles Fox, Steven Fox, Theresa Fox, Lester Tailfeathers, 

Gilbert Eagle Bear, Phillip Mistaken Chief, Pete Standing Alone, Rose Yellow Feet, Rufus 

Goodstriker, Leslie Healy, Councillors of the Blood Band, for themselves and on behalf of the 

Indians of Blood Band Reserve number 148 and Blood Reserve number 148 v. His Majesty 

The King - and - Attorney General of Ontario, Attorney General of Saskatchewan, Attorney 

General of Alberta, Treaty 8 First Nations of Alberta, Lac La Ronge, Innu Takuaikan Uashat 

Mak Mani-Utenam, Robinson Huron Treaty Anishinaabek, Assembly of Manitoba Chiefs, 

Cowichan Tribes, Stz’uminus First Nation, Penelakut Tribe, Halalt First Nation, Federation 

of Sovereign Indigenous Nations and Assembly of First Nations (Fed.) 

2024 SCC 12 
 

Coram: Wagner C.J. and Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal and O’Bonsawin JJ. 

 

The appeal from the judgment of the Federal Court of Appeal, Number A-329-19, 2022 FCA 20, dated February 10, 

2022, heard on October 12, 2023, is allowed in part and it is declared that:  

 

Under the treaty land entitlement provisions of Treaty No. 7, the Blood Tribe was entitled to a reserve equal to 710 

square miles in area; 

 

The Blood Tribe’s current reserve is 162.5 square miles smaller in area than what was promised in Treaty No. 7; and 

 

Canada, having provided the Blood Tribe with a reserve of 547.5 square miles in area, dishonourably breached the 

treaty land entitlement provisions of Treaty No. 7. 

 

The appellants are awarded their costs throughout. 

 

 
 

 

 

JUGEMENT SUR APPEL 
 

Le 12 avril 2024 
 

OTTAWA – La Cour suprême du Canada a rendu jugement dans l’appel suivant. La Cour vous 

invite à lire les motifs de jugement et le résumé en langage simple appelé La cause en bref. 

 
40153 Jim Shot Both Sides, Roy Fox, Charles Fox, Steven Fox, Theresa Fox, Lester Tailfeathers, 

Gilbert Eagle Bear, Phillip Mistaken Chief, Pete Standing Alone, Rose Yellow Feet, Rufus 

Goodstriker, Leslie Healy, conseillers de la Blood Band, en leur nom et au nom des Indiens de 

la Blood Band Reserve number 148 et Blood Reserve number 148 c. Sa Majesté le Roi - et - 

Procureur général de l’Ontario, procureur général de la Saskatchewan, procureur général de 
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https://www.scc-csc.ca/case-dossier/cb/index-eng.aspx
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https://www.scc-csc.ca/case-dossier/cb/index-fra.aspx


 

 

l’Alberta, Treaty 8 First Nations of Alberta, Lac La Ronge, Innu Takuaikan Uashat Mak 

Mani-Utenam, Robinson Huron Treaty Anishinaabek, Assembly of Manitoba Chiefs, 

Cowichan Tribes, Stz’uminus First Nation, Penelakut Tribe, Halalt First Nation, Fédérations 

des nations autochtones souveraines et Assemblée des Premières Nations (Féd.) 

2024 CSC 12 
 

Coram: Le juge en chef Wagner et les juges Côté, Rowe, Martin, Kasirer, Jamal et O’Bonsawin 

 

L’appel interjeté contre l’arrêt de la Cour d’appel fédérale, numéro A-329-19, 2022 CAF 20, daté du 10 février 2022, 

entendu le 12 octobre 2023, est accueilli en partie et il est déclaré que : 

 

Selon les dispositions du Traité no 7 concernant les droits fonciers issus de traités, la Blood Tribe avait droit à une 

réserve d’une superficie de 710 milles carrés. 

 

La réserve actuelle de la Blood Tribe compte 162,5 milles carrés de moins que ce qui avait été promis dans le Traité 

no 7. 

 

Le Canada, qui a donné à la Blood Tribe une réserve d’une superficie de 547,5 milles carrés, a violé de façon 

déshonorante les dispositions du Traité no 7 concernant les droits fonciers issus de traités. 

 

Les appelants ont droit à leurs dépens devant toutes les cours. 
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